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Al Saló de Plens de l'Ajuntament de la Vila de 
Quart de Poblet, sent les vint hores i trenta 
minuts (20,30 h) del dia vint-i-un de febrer de dos 
mil vint-i-tres, es reuneixen, sota la Presidència 
de la Sra. Alcaldessa, Dª Carmen Martínez 
Ramírez, les senyores i senyors Regidors 
anotats al marge, assistits pel Sr. Secretari, i 
present el Sr. Interventor a fi de celebrar sessió 
ordinària, en primera convocatòria, segons ordre 
del dia rebut. 

 
A l'hora assenyalada, la Sra. Alcaldessa va obrir 
la sessió tractant-se els següents assumptes: 
 

 



 

 

1. ACTA ANTERIOR 
 
S'aprova, per unanimitat, l'acta de la sessió anterior celebrada pel Ple de l'Ajuntament 
el dia 31 de gener de 2023, acordant la seua transcripció al Llibre Oficial d'Actes. 
 
2. RESOLUCIONS DE LA PRESIDÈNCIA DES DE L'ÚLTIMA SESSIÓ ORDINÀRIA 
 
Els Srs. Regidors van quedar assabentats de les Resolucions de l'Alcaldia compreses 
entre els núm. 274/2023 de data 25/01/2023 al núm. 710/2023, de data 14/02/2023 de 
l'exercici de 2023, dictades des de l'última sessió ordinària, estant a la seua disposició. 
 
3. MODIFICACIÓ PLA ESTRATÈGIC DE SUBVENCIONS, EXERCICI 2023 
(1307538A) 
 
Vista la proposta de modificació del Pla Estratègic de Subvencions, exercici de 2023, 
presentada per la Regidoria d'Ocupació, Promoció Econòmica i Comerç de 
l'Ajuntament de Quart de Poblet, que suposa la variació d'una línia de subvenció 6A 
iniciativa emprenedora, i que no suposa augment en la següent aplicació 
pressupostària del Pressupost General de 2023, atés que s'augmenta en la de 
promoció del teixit empresarial i disminuïx en la dels Premis Q, per un import de 2000 
euros: 241/47000. 
 
Emés informe pel Sr. Interventor i de conformitat amb l'art. 8 de la Llei 38/2003, de 17 
de novembre, General de Subvencions.  
  
Previ dictamen de la Comissió Informativa d'Hisenda i Recursos Generals, el Ple de 
l'Ajuntament, per unanimitat dels vint-i-un Srs. Regidors assistents a la sessió, inclosa 
la Sra. Alcaldessa, que de fet i de dret componen la Corporació, acorda: 
 
U. Modificar l'Annex IV, execució prevista exercici 2023 del Pla Estratègic de 
Subvencions 2020-2023, en els següents termes:  
 
Subvencions en matèria d'Ocupació:  
 
A) Suport a la iniciativa emprenedora. Línia A. 
 
Procediment: CONCURRÈNCIA COMPETITIVA.  
Entitat beneficiària: PERSONES EMPRENEDORES A QUART DE POBLET, QUE 
S'HAGEN CONSTITUÏT ÚLTIM ANY, I ESTIGUEN EMPADRONATS ALMENYS 6 
MESOS.  
Projecte/activitat: Premis "Q" a la iniciativa emprenedora juvenil, dona i  
innovació, podent ampliar el premi o nous premis  
Quantia màxima de la subvenció: 4.500,00 €  
Partida pressupostària: 241 - 470.00  
  
Procediment: CONCESSIÓ DIRECTA NOMINATIVA CANALITZADA A TRAVÉS DE 
CONVENI.  
Entitat beneficiària: AEQdP  
Projecte/activitat: Promoció del teixit empresarial AEQdP  
Quantia màxima de la subvenció: 500,00 euros  
Partida pressupostària: 241 - 470.00  
 



 

 

DOS. Donar trasllat del present acord als servicis econòmics i tècnic. 
 
4. PROPOSTA DE CONCESSIÓ DE SUBVENCIÓ A L'EXPLOTACIÓ ESCOLA 
INFANTIL MUNICIPAL NINOS, CURS 2022/2023 (1284309N) 
 
Vist l'informe-proposta de l'Àrea d'Educació, en relació a la subvenció a l'explotació per 
part de la mercantil Concessions Educatives S.L., de l'Escola Infantil Municipal de 
Quart de Poblet, per al curs escolar 2022-2023.  
 
De conformitat amb l'art. 21.5, del Plec de Clàusules Administratives Particulars que va 
regir la contractació per a la concessió administrativa d'obra i gestió pública, consistent 
en la construcció i posterior explotació de l'escola infantil, la retribució de l'adjudicatari 
estarà constituïda, entre altres, per l'aportació d'Ajuntament mitjançant subvenció.  
 
La proposició econòmica de l'adjudicatària, al punt 4t, establix que, si el nombre dels 
alumnes matriculats en el curs escolar, una vegada tancada la matrícula és entre 130 
a 145 alumnes, l'Ajuntament subvencionarà el funcionament de l'Escola Infantil amb 
10.000 euros, aquest últim import referit a l'exercici 2007/2008, incrementant-se amb 
l'IPC incorregut l'1 de setembre de 2007 fins a la data d'inici de cada curs escolar, sent 
l'import  sol·licitat de 11.957,37 euros. 
 
Atés que els alumnes matriculats en el curs escolar 2022-2023 és de 141.  
 
Emés dictamen per la Comissió Informativa d'Hisenda i Recursos Generals, el Ple de 
l'Ajuntament per majoria absoluta de vots a favor, 12 PSOE, 3 PP, 3 COMPROMIS i 2 
CIUTADANS, havent-se abstingut 1 PODEM, acorda: 
 
U. Concedir una subvenció a la mercantil Concessions Educatives S.L., per l'explotació 
de l'Escola Infantil Municipal de Quart de Poblet, per al curs 2022/2023, per import 
d'onze mil nou-cents cinquanta-set euros amb trenta-set cèntims (11.957,37 euros).  
  
DOS. Donar trasllat del present acord als interessats i als servicis econòmics. 
 
Debat 

 
Sr. Daniel Jaén (PODEM) 

 

Buenas noches, desde Podemos como hemos venido repitiendo en años anteriores, 

pues entendemos que este pago esta acordado en el contrato de la concesión, 

pero no votaremos a favor porque no compartimos el tipo de gestión que se 

acordó para este servicio municipal. Al igual que otros servicios públicos 

como la sanidad, la dependencia, el suministro de agua o la educación pues 

creemos que se puede gestionar mejor desde lo público sin necesidad de 

empresas intermediarias. 

 
5. ADDENDA (2022-2024) AL CONTRACTE PROGRAMA ENTRE LA 
VICEPRESIDÈNCIA I LA CONSELLERIA D'IGUALTAT I POLÍTIQUES INCLUSIVES 
I L'AJUNTAMENT DE QUART DE POBLET (979482R) 
 
Llegida la Resolució de l'Alcaldia núm. 4268/2022, de data 26 de setembre de 2022, 
que literalment transcrita diu així: 
  

"RESOLUCIÓ D'ALCALDIA 
 



 

 

Vista la proposta formulada per la Regidoria de Servicis Socials i Família en relació a 
l'expedient 979482R relatiu a les addendes al Contracte Programa 2022-2024.  
  
Vist que en data 5 de novembre de 2021, va ser subscrit el Contracte Programa per a 
la col·laboració i coordinació interadministrativa i financera en matèria de servicis 
socials en l'exercici 2021-2024 entre la Vicepresidència i Conselleria d'Igualtat i 
Polítiques Inclusives i l'Ajuntament de Quart de Poblet.  
  
Vist l'informe de la Coordinació de Servicis Socials, sobre la subscripció de l'addenda 
al Contracte programa de Servicis Socials entre la Vicepresidència i Conselleria 
d'Igualtat i Polítiques Inclusives i l'Ajuntament de Quart de Poblet, per als exercicis 
2021-2024.  
 
De conformitat amb el que s'estableix en la Llei Reguladora de les Bases del Règim 
Local, Llei 7/85, de 2 d'abril, art. 21.1.f), i el text refós de la Llei Reguladora de les 
Hisendes Locals, art. 186 et seq. I art. 41 del R.O.F. 
 

R  E  S  O   L  C 
 
U. Aprovar l'Addenda (2022-2024) al contracte programa entre la Vicepresidència i 
Conselleria d'Igualtat i Polítiques Inclusives i l'Ajuntament de Quart de Poblet.  
  
DOS. Donar compte al Ple en la següent sessió.  
  
TRES. Donar trasllat de la present resolució als interessats i als servicis econòmics als 
efectes pertinents. 
 
El Ple de l'Ajuntament, per unanimitat dels vint-i-un Srs. Regidors assistents a la 
sessió, inclosa la Sra. Alcaldessa, que de fet i de dret componen la Corporació, acorda 
ratificar el contingut de la Resolució de l'Alcaldia núm. 4.268 de 2022, en totes les 
seues parts. 
 
6. ADHESIÓ DE L'AJUNTAMENT DE QUART DE POBLET AL SISTEMA 
D'ADQUISICIÓ CENTRALITZADA DE LA CENTRAL DE COMPRES DE LA EXCMA. 
DIPUTACIÓ PROVINCIAL DE VALÈNCIA (1335258A)  
 
Vist el nou model d'acord d'adhesió a la Central de Compres de la Diputació aprovat 
pel Ple de la Corporació el passat 27 de febrer de 2008 que, com el conveni anterior, 
no suposa cap obligació econòmica per a l'entitat ni tampoc una obligació d'ús dels 
productes o servici. 
 
Vist que en data 14 de desembre de 2018, l'Ajuntament de Quart de Poblet, va 
formalitzar conveni d'Adhesió al sistema d'adquisició centralitzada de l'Excma. 
Diputació Provincial de València, Central de Compres, amb un període de vigència de 
quatre anys, a comptar des del següent al de la seua formalització, amb la possibilitat 
de pròrrogues mitjançant acord exprés per igual període de temps, de no existir 
denúncia del mateix per alguna de les parts, prèvia comunicació a l'altra, almenys amb 
tres mesos d'antelació, de conformitat amb el que es disposa en l'article 49 de la Llei 
40/2015 d'1 d'octubre, de Règim Jurídic del Sector Públic.  
  
Vist que el termini inicial de quatre anys va finalitzar el passat 14 de desembre de 
2022. 



 

 

 
Vist l'informe-proposta d'adhesió amb la Central de Compres de la Diputació Provincial 
de València, Central de Compres i emés dictamen favorable per la Comissió General 
Informativa, el Ple de l'Ajuntament, per unanimitat dels vint-i-un Srs. Regidors 
assistents a la sessió, inclosa la Sra. Alcaldessa, que de fet i de dret componen la 
Corporació, acorda: 
 
U. Aprovar l'adhesió de l'Ajuntament de Quart de Poblet al Sistema d'Adquisició 
Centralitzada de la Diputació Provincial de València, Central de Compres. 
 
DOS. Aprovar el text de l'acord d'adhesió i facultar a la Sra. Alcaldessa perquè 
procedisca a la seua signatura i dicte quants actes siguen necessaris en execució del 
present acord. 
 
7. RATIFICACIÓ RESOLUCIÓ 514/2023, SOL·LICITUD D'AJUDES PER A 
POLÍGONS INDUSTRIALS-IVACE 2023 (1313011C). 
 
Llegida la Resolució de l'Alcaldia núm. 514/2023, de data 9 de febrer de 2023, que 
literalment transcrita diu així: 
 

RESOLUCIÓ D'ALCALDIA 
Vista la Resolució de 23 de desembre de 2022, del president de l'Institut Valencià de 
Competitivitat Empresarial (IVACE), per la qual es convoquen ajudes per a projectes 
d'inversió per a la millora, modernització i dotació d'infraestructures i servicis en 
polígons, àrees industrials i enclavaments tecnològics amb càrrec al pressupost de 
l'exercici 2023, publicades en el Diari Oficial de la Generalitat Valenciana, núm. 9511 
de 13 de gener de 2022.  
 
De conformitat amb l'art. 21 de la Llei Reguladora de les Bases de Règim Local,  
 

RESOLC 
 
Primer. Formular sol·licitud d'ajuda econòmica davant l'Institut Valencià de 
Competitivitat Empresarial (IVACE), per a la realització de les següents inversions en 
el marc de “Millora, modernització i dotació d'infraestructures i servicis en 
polígons, àrees industrials i enclavaments tecnològics de la Comunitat 
Valenciana”. 

 

Denominació de l'actuació Imports 

Projecte de millora viària, accessos i enllumenat del Polígon 

Industrial Masia d´Espí, Calles Artesania, Riu Guadalaviar, 

Captiva i Av. Comarques del Pais Valencià. (Polígon A). 

 

200.000,00 € Iva inclòs 

Projecte de millora viària, senyalització, millora d'enllumenat 

públic i servicis contra incendis al Carrer de la Música, Carrer 

Ermita de Sant Onofre, Av. Reial Monestir Sta. María de 

Poblet, Av. Mediterrani i altres del Polígon Industrial B (Quart 

de Poblet). 

 

200.000,00 € Iva inclòs 



 

 

 

Segon. Als efectes previstos en l'article 24.5 de la Llei General de Subvencions, 
acceptar l'ajuda que en el marc de la “Millora, modernització i dotació 
d'infraestructures i servicis en polígons, àrees industrials i enclavaments 
tecnològics de la Comunitat Valenciana” poguera concedir l'Institut Valencià de 
Competitivitat Empresarial (IVACE).  

 

Tercer. Tramitar la corresponent modificació pressupostària a l'efecte d'incloure en el 
pressupost les partides que reflectisquen el finançament objecte de la present 
convocatòria en cas de concessió.  

 

Quart. Autoritzar l'Institut Valencià de Competitivitat Empresarial (IVACE) al fet que es 
realitzen les gestions oportunes amb vista a la comprovació que l'entitat es troba al 
corrent en les seues obligacions tributàries enfront de la Hisenda Autonòmica.  
 

Cinqué. Ratificar pel Ple de l'Ajuntament en la primera sessió que se celebre, donant 
compte a l'Institut Valencià de Competitivitat Empresarial (IVACE). 

 

Emés dictamen per la Comissió Informativa d'Hisenda i Recursos Generals, el Ple de 
l'Ajuntament, per unanimitat dels vint-i-un Srs. Regidors assistents a la sessió, inclosa 
la Sra. Alcaldessa, que de fet i de dret componen la Corporació, acorda: 

 

U. Ratificar en totes les seues parts el Decret núm. 514/2023. 

 

DOS. Donar trasllat del present acord a l'Institut Valencià de Competitivitat Empresària. 
(IVACE). 

 

8. PRÒRROGA PLA DE DROGODEPENDÈNCIES I ALTRES TRASTORNS 
ADDICTIUS (2018-2021) (1335898P) 

 

Vist que el Ple de l'Ajuntament, en sessió celebrada el dia quatre de desembre de dos 
mil dèsset, va aprovar el V Pla Municipal de Drogodependències (2018-2021).  

 

Vist que el V Pla Municipal de Drogodependències va entrar en vigor a partir de 
l'endemà de la seua aprovació pel Ple municipal i fins a l'aprovació d'un nou Pla 
Municipal que ho substituïsca. 

 

Vist que el Ple de l'Ajuntament, en sessió celebrada el dia 25 de gener de 2022, va 
acordar prorrogar el V Pla Municipal, per període d'un any. 

 

Vist que en l'actualitat el VI Pla Municipal es troba en procés de revisió final i avaluació 
per part de Conselleria, informe preceptiu per a l'aprovació del Pla. 

 



 

 

Vista la proposta de la Regidora de Sanitat i emés dictamen favorable per la Comissió 
de Benestar Social. 

 

El Ple de l'Ajuntament per unanimitat dels vint-i-un Srs. Regidors assistents a la sessió, 
inclosa la Sra. Alcaldessa, que de fet i de dret componen la Corporació, acorda: 

 

U. Prorrogar el V Pla de Drogodependències i altres Trastorns Addictiu (2018-2021) i 
altres trastorns addictius de Quart de Poblet i Mancomunitat Barri del Crist, Aldaia-
Quart de Poblet, fins a l'aprovació del VI Pla Municipal (2023-2026). 

 

DOS. Donar trasllat del present acord als interessats i als Servicis Tècnics. 
 
9. PLA PRESSUPOSTARI 2023 (2024-2026) (1339278J) 
 
Vista la Proposta del Regidor Delegat d'Hisenda, informada per Intervenció sobre 
aprovació del Pla Pressupostari 2023 de límit de despesa i objectiu de deute 2024-
2026, de conformitat amb els articles 29 i 30 de la Llei orgànica 2/2012 de 27 d'abril, 
d'Estabilitat Pressupostària i Sostenibilitat Financera, i atenent que: 
 

I 
                                                       

La citada Llei disposa en el seu article 29 que les Administracions Públiques 
elaboraran un Pla pressupostari a mitjà termini en el qual s'emmarcarà l'elaboració 
dels seus Pressupostos anuals i a través del qual es garantirà una programació 
pressupostària coherent amb els objectius d'estabilitat pressupostària i deute públic i 
de conformitat amb la regla de despesa. 
 
Prosseguix el citat article dient que els marcs pressupostaris a mitjà termini abastaran 
un període mínim de tres anys i contindran, entre altres paràmetres: 
 

a) Els objectius d'estabilitat pressupostària i de deute públic de les respectives 

Administracions Públiques. 

b) Les projeccions de les principals partides d'ingressos i despeses tenint en 

compte tant la seua evolució tendencial, és a dir basada en polítiques no 

subjectes a modificacions, com l'impacte de les mesures previstes per al 

període considerat. 

c) Els principals supòsits en els quals es basen aquestes projeccions d'ingressos i 

despeses. 

Els marcs pressupostaris serviran de base per a l'elaboració del Programa d'Estabilitat. 
Vist que des de l'aprovació de l'anterior Marc 2023-2025 en el qual va prendre 
rellevància el projecte aprovat amb fons FEDER de l'Estratègia de Desenvolupament 
Urbà Sostenible i Integrat, i la posada en marxa del programa EDIFICANT de millora 
en els centres docents públics incidint en l'augment de la consignació per als pròxims 
exercicis, i que lògicament prosseguix en el present període.  
 



 

 

L'Ordre HAP/2105/2012, d'1 d'octubre, per la qual es desenvolupen les obligacions de 
subministrament d'informació previstes en la Llei orgànica 2/2012, de 27 d'abril, 
d'Estabilitat Pressupostària i Sostenibilitat Financera, modificada per l'Ordre 
HAP/2082/2014, de 7 de novembre, disposa en el seu article 6 que abans del quinze 
de març de cada any, d'acord amb la informació sobre l'objectiu d'estabilitat 
pressupostària i de deute públic que prèviament subministre l'Estat, es remetran els 
plans pressupostaris a mitjà termini en els quals s'emmarcarà l'elaboració dels 
Pressupostos anuals. Atés que es va aprovar el Pressupost General de l'Entitat per a 
2022, és necessària l'aprovació del Pla pressupostari 2023-2025. 
  
De conformitat amb l'article 21.1 f) de la Llei 7/85, de 2 d'abril, reguladora de les bases 
de Règim local resolc: 
 
                                                             II 
 
Proposar l'aprovació com a Pla pressupostari per als exercicis 2024-2026 que servirà 
de base per a l'elaboració dels Pressupostos dels exercicis que abasta el període, el 
següent: 

PLA PRESSUPOSTARI 2024-2026 
     

    

     

Cap. Estat de Despeses 2024 2025 2026 

1 Personal 11.800.000,00 12.000.000,00 12.000.000,00 

2 Béns corrents i servicis 13.900.000,00 13.900.000,00 13.900.000,00 

3 Despeses financeres 60.000,00 60.000,00 60.000,00 

      4 Transferències corrents 4.300.000,00 4.300.000,00 4.300.000,00 

      5 Fons de contingència 50.000,00 50.000,00 50.000,00 

6 Inversions reals 4.000.000,00 4.200.000,00 4.200.000,00 

7 Transferències de capital 260.000,00 260.000,00 260.000,00 

8 Variació d'actius financers 50.000,00 50.000,00 50.000,00 

9 Variació de passius financers 0,00 0,00 0,00 

  34.420.000,00 34.820.000,00 34.820.000,00 

Cap. Estat d'Ingressos 2024 2025 2026 

1 Impostos directes 14.627.900,00 14.800.000,00 14.800.000,00 

2 Impostos indirectes 1.350.000,00 1.300.000,00 1.300.000,00 

3 Taxes i altres ingressos 3.700.000,00 3.800.000,00 3.800.000,00 

4 Transferències corrents 12.200.000,00 12.470.000,00 12.470.000,00 

5 Ingressos patrimonials 292.100,00 200.000,00 200.000,00 

6 Alienació Inversions    

7 Transferències capital 2.200.000,00 2.200.000,00 2.200.000,00 

8 Variació actius financers 50.000,00 50.000,00 50.000,00 

9 Variació passius financers    

  34.420.000,00 34.820.000,00 34.820.000,00 



 

 

Quant a l'objectiu d'estabilitat pressupostària, com s'inferix de la projecció dels 
exercicis, la tendència és crear una vegada més, escenaris d'equilibri pressupostari 
mantenint les despeses corrents. El capítol primer de personal, i el segon de despeses 
en béns i servicis corrents, augmenten en previsió dels  possibles creixements 
retributius que establisca l'Estat, i respecte de les despeses en servicis i despeses 
corrents si bé es preveu augment de la despesa per la situació econòmica general de 
pujada dels subministraments, es consigna pensant en estalvi de despesa per una 
utilització responsable de l'energia. A això caldria afegir una millora en l'eficiència en la 
contractació i l'evitació de despesa innecessària. 
 
 La posada en marxa de la Residència i Centre de dia, així com el projecte finançat 
amb fons FEDER de la EDUSI (Estratègia de desenvolupament urbà sostenible i 
integrat) ha condicionat, a més del programa EDIFICANT la consignació d'elevades 
quantitats en inversions en els passats exercicis, que lògicament descendiran, si bé 
això genera més despesa corrent. Quant a la càrrega financera, atés que no es preveu 
concertar préstecs, i que es va eliminar anticipadament el deute pendent, les despeses 
previstes per interessos es referixen a despeses derivades de devolucions d'ingressos 
o de sentències que pogueren afectar aquest capítol. 
 
Les despeses de transferències corrents i de capital es mantenen pràcticament 
constants, mentre que les despeses en inversions, s'establix un import elevat d'acord 
amb els últims exercicis, però que en tot cas, estarà subjecte a les variacions en 
l'execució de la citada EDUSI que finalitza en 2023 però hi ha la possibilitat de la seua 
pròrroga en 2024 i EDIFICANT a més de la possibilitat d'emprendre noves inversions 
amb fons europeus. Es tracta d'aconseguir l'objectiu d'estabilitat pressupostària i 
sostenibilitat per a la Corporació. 
 
Quant a l'objectiu de deute públic, es renuncia, una vegada més a l'apel·lació al crèdit 
per als tres exercicis, finançant-se la Corporació amb mitjans propis. 
 
Quant als ingressos, els ingressos directes es mantenen, si s'aconseguix remuntar la 
situació excepcional en la qual ens trobem i no per alça d'impostos, sinó per 
l'increment de revisió i inspecció que ja es va posar en marxa en 2018. Quant als 
indirectes dependrà de les actuacions urbanístiques que s'estan duent a terme amb el 
desenvolupament de la zona de Molí d’Animeta. Les taxes i altres ingressos varien per 
al període. Les transferències corrents es mantenen. També disminuïxen per la 
finalització de l'estratègia de desenvolupament de la EDUSI .Els ingressos 
patrimonials es mantenen atesa la naturalesa residual d'aquestos, i les últimes 
liquidacions. Quant als ingressos de capital es mantenen, pels quals es prevegen dels 
Plans Provincials i per la Generalitat Valenciana pel programa EDIFICANT que es 
preveu continuar. 
 
Quant a l'objectiu de deute públic, es renuncia, una vegada més a l'apel·lació al crèdit 
per als tres exercicis, finançant-se la Corporació amb mitjans propis. 

 
III 

 
Quant a l'objectiu de deute, com s'ha advertit no es preveu la concertació d'operacions 
de crèdit en el període.  
 

OBJECTIUS DE DEUTE PÚBLIC 

    



 

 

 2024 2025 2026 

    

Saldo del Deute a 1-01 0,00 0,00 0,00 

    

    

Nou Endeutament 0,00 0,00 0,00 

    

Saldo del Deute a 31-12 0,00 0,00 0,00 
 
 

Previ dictamen de la Comissió Informativa d'Hisenda i Recursos Generals, el Ple de 
l'Ajuntament, per unanimitat dels vint-i-un Srs. Regidors assistents a la sessió, inclosa 
la Sra. Alcaldessa, que de fet i de dret componen la Corporació, acorda aprovar pel 
Ple el Pla Pressupostari 2023 (2024-2026). 
 
10 DONAR COMPTE DE L'INFORME DE TRESORERIA EN COMPLIMENT DE 
L'ARTICLE QUART DE LA LLEI 15/2010, DE 5 DE JULIOL, DE MODIFICACIÓ DE 
LA LLEI 3/2004, DE 29 DE DESEMBRE, PER LA QUAL S'ESTABLIXEN MESURES 
DE LLUITA CONTRA LA MOROSITAT EN LES OPERACIONS COMERCIALS I 
RELACIÓ DE FACTURES INCORPORADES PER LA INTERVENCIÓ, SEGONS 
L'ARTICLE CINQUÉ, PUNT 4, DE LA CITADA LLEI, DEL QUART TRIMESTRE DE 
2022. (1313554F) 
 
De conformitat amb la Llei 15/2010, de 5 de juliol, de modificació de la Llei 3/2004, de 
29 de desembre, per la qual s'establixen mesures de lluita contra la morositat en les 
operacions comercials, es dona compte al Ple, de l'informe trimestral de Tresoreria 
sobre compliment dels terminis previstos en la Llei, en relació amb el pagament de les 
obligacions d'este Ajuntament, corresponent al quart trimestre de l'exercici de 2022. 
 
El Ple de l'Ajuntament, per unanimitat, acorda: 
 
U. Quedar assabentat de l'informe emés per Tresoreria, corresponent al quart trimestre 
de l'exercici de 2022, de la relació de factures o documents justificatius incorporats per 
Intervenció, segons el que es disposa en l'article 5.4 de la Llei 3/2004, de 29 de 
desembre, i del període mitjà de pagament global a proveïdors, que s'establix en 16,36 
dies. 
 
DOS. Remetre el citat informe als òrgans competents del Ministeri d'Economia i 
Hisenda i als de les Comunitats Autònomes, en compliment de l'art. 4.4 de la Llei 
15/2010, de 6 de juliol. 
 
TRES. Publicar en la pàgina Web o en el tauler d'edictes de l'Ajuntament, l'informe 
agregat de la relació de factures i documents que s'han presentat agrupant-los segons 
el seu estat de tramitació. 
 
11. DONAR COMPTE DE L'INFORME D'INTERVENCIÓ SEGONS LA BASE 37 DE 
LES D'EXECUCIÓ DEL PRESSUPOST GENERAL PER A L'EXERCICI DE 2022, 
CORRESPONENT AL QUART TRIMESTRE. (1315839E) 
 
De conformitat amb la Llei 15/2010, de 5 de juliol, de modificació de la Llei 3/2004, de 
29 de desembre, per la qual s'establixen mesures de lluita contra la morositat en les 



 

 

operacions comercials, es dona compte al Ple, de l'informe trimestral de Tresoreria 
sobre compliment dels terminis previstos en la Llei, en relació amb el pagament de les 
obligacions d'aquest Ajuntament, corresponent al quart trimestre de l'exercici de 2022. 
 
El Ple de l'Ajuntament, per unanimitat, acorda: 
 
U. Quedar assabentat de l'informe emés per Tresoreria, corresponent al quart trimestre 
de l'exercici de 2022, de la relació de factures o documents justificatius incorporats per 
Intervenció, segons el que es disposa en l'article 5.4 de la Llei 3/2004, de 29 de 
desembre, i del període mitjà de pagament global a proveïdors, que s'establix en 16,36 
dies. 
 
DOS. Remetre el citat informe als òrgans competents del Ministeri d'Economia i 
Hisenda i als de les Comunitats Autònomes, en compliment de l'art. 4.4 de la Llei 
15/2010, de 6 de juliol. 
 
TRES. Publicar en la pàgina Web o en el tauler d'edictes de l'Ajuntament, l'informe 
agregat de la relació de factures i documents que s'han presentat agrupant-los segons 
el seu estat de tramitació. 
 
12. DONAR COMPTE ACTA D'ARQUEIG DEL 01/12/2022 AL 31/12/2022 
(1330098J) 
 
Es dona compte al Ple de l'acta d'arqueig del 01/12/2022 al 31/12/2022. 
 
13. DONAR COMPTE ACTA Núm. 7 D'ACCEPTACIÓ MILLORES CONTRACTE, 
GESTIÓ DEL SERVICI MUNICIPAL CENTRE DE TIPOLOGIA MIXTA, EMPRESA 
ADJUDICATÀRIA GESMED (1337611T) 
 
Es dona compte al Ple de l'acta núm. 7 d'acceptació de millores contracte, gestió del 
servici municipal del Centre de Tipologia Mixta, empresa adjudicatària GESMED. 
 
14. DONAR COMPTE ACTA DE MILLORA DEL CENTRE OCUPACIONAL DE 
PERSONES AMB DISCAPACITAT INTEL·LECTUAL DE QUART DE POBLET 
(1334675Q) 
 
Es dona compte al Ple de l'acta d'acceptació de millores núm. 1 del Centre 
Ocupacional de persones amb discapacitat intel·lectual de Quart de Poblet, empresa 
adjudicatària EULEN SERVICIOS SOCIOSANITARIOS S.A. 
 
15. DECLARACIÓ INSTITUCIONAL DE SUPORT A TOTS ELS AFECTATS PEL 
TERRATRÉMOL ESDEVINGUT A TURQUIA I SÍRIA (1340395K) 
 
El Grup Municipal PSPV-PSOE, presenta al Ple la següent declaració institucional, que 
literalment transcrita diu així. 
 

DECLARACIÓ DE SUPORT 
A TOTS ELS AFECTATS PEL TERRATRÉMOL ESDEVINGUT A TURQUIA I SÍRIA 

 
El passat 6 de febrer Turquia i Síria van patir dos sismes de magnitud 7,8 i 7,5 en  
l'escala Ritcher amb epicentre a la ciutat de Gaziantep, l'àrea metropolitana de la qual 
té més de 2 milions d'habitants. Tota la zona del sud de Turquia s'ha vist molt 



 

 

afectada, amb greus danys en ciutats com Diyarbakır, Adıyaman, Osmaniye, Malatya i 
Adana.  
 
En el cas de Síria, ciutats com Aleppo, Latakia i Hama són algunes de les principals 
afectades pel sisme.  
  
El terratrémol ha deixat milers de víctimes i ferits, a moltes persones sense llar i 
col·lapsat les infraestructures de les ciutats, originant una situació especialment  
crítica que s'està veient agreujada per les baixes temperatures de l'hivern. 
 
La Unió Europea ha respost a la crida d'ajuda internacional realitzat per les autoritats 
turques activant el Mecanisme Europeu de Protecció Civil per a la coordinació de 
l'ajuda internacional dels Estats membres.  
  
Espanya, en el marc de coordinació establit per la UE, ha mobilitzat efectius de la 
Unitat Militar d'Emergències (UME) i a l'Equip de Bombers de Resposta Immediata de 
la Comunitat de Madrid (Ericam), i ha enviat l'hospital de campanya de l'Equip START 
(Equip Tècnic Espanyol d'Ajuda i Resposta en Emergències) de l'Agència Espanyola 
de Cooperació al Desenvolupament per a ajudar a pal·liar les terribles conseqüències 
del terratrémol.  
 
La Federació Espanyola de Municipis i Províncies ha sigut cridada a participar en el 
grup de treball de cooperació, convocat per la AECID, per a possibilitar una resposta 
ràpida i eficaç a la situació d'emergència, al costat de Comunitats Autònomes i ONG 
humanitàries. En la primera reunió, celebrada ahir, es va fer una anàlisi inicial de les 
conseqüències humanitàries del sisme, i es van plantejar els treballs de coordinació 
necessaris que de moment consistixen fonamentalment en intervencions del personal 
en terreny de l'àmbit de la cooperació.  
 
La FEMP, com fa sempre en esta mena de situacions, s'ha posat a disposició i ha 
mostrat el seu suport en les mesures que, en coordinació amb la AECID, es puguen 
anar adoptant, i la seua capacitat perquè la informació arribe a tot el territori del nostre 
país, a través de les Entitats Locals, així com la seua implicació en les crides d'ajuda 
als Governs Locals que es puguen anar produint. La FEMP serà el canal d'informació 
directa als Ajuntaments, Diputacions, Consells i Cabildos de quantes mesures es 
puguen anar habilitant, per a facilitar la materialització de la solidaritat dels Governs 
Locals que sempre és present en esta mena de catàstrofes.  
  
La Federació Espanyola de Municipis i Províncies, en representació de les Entitats 
Locals espanyoles, acorda la següent Declaració Institucional: 
 
1. Traslladem tota la nostra solidaritat i afecte a la població turca i siriana, i a quantes 
persones s'hagen vist afectades pel sisme, i la fem extensiva als residents al nostre 
país de totes dues nacionalitats.  
  
2. Ens sumem a les iniciatives d'ajuda a la població per a pal·liar les terribles 
conseqüències del terratrémol.   
 
3. Ens posem a la disposició del Govern d'Espanya, amb tots els nostres mitjans, per a 
col·laborar en qualsevol tipus d'actuació humanitària, en el marc del mecanisme 
d'ajuda activat per la Unió Europea.  
 



 

 

El Ple de l'Ajuntament per unanimitat dels vint-i-un Srs. Regidors assistents a la sessió, 
inclosa la Sra. Alcaldessa, que de fet i de dret componen la Corporació, acorda 
aprovar la declaració. 
 
16. PROPOSTES:  
16.1. GRUP MUNICIPAL SOCIALISTA PER AL REBUIG A LA PRESÈNCIA DE 
PERSONES CONDEMNADES PER VIOLÈNCIA DE GÈNERE EN LES 
INSTITUCIONS DEMOCRÀTIQUES (1315344R) 
 
El Grup Municipal PSOE, presenta la següent proposta per al rebuig a la presència de 
persones condemnades per violència de gènere en les institucions democràtiques, que 
literalment transcrita diu així: 
 

EXPOSICIÓ DE MOTIUS 
 
Almenys 49 dones han sigut assassinades en 2022 a Espanya a les mans de les 
seues parelles o ex parelles. Durant l'any passat també van ser assassinats un xiquet i 
una xiqueta. L'últim mes de desembre, en este sentit, ha sigut el més cruent des de 
2008. Ens trobem en una situació d'emergència en relació amb la protecció de la 
integritat de les dones. Actualment, 723 dones es troben en risc alt o extrem i un total 
de 31.161 dones figuren en el Sistema de Seguiment Integral en els casos de 
Violència de Gènere. 
 
L'aprovació de la Llei 5/2008, de 23 d'abril, del dret de les dones a erradicar la 
violència masclista, va ser una fita de la societat espanyola que ha permés 
incrementar la protecció de les dones al nostre país i combatre la violència que 
s'exercix sobre la dona pel simple fet de ser-ho, però el camí a recórrer és llarg. 15 
anys després continuem contemplant amb horror els titulars que assenyalen la 
necessitat de seguir amb la lluita institucional i social per a aconseguir una societat 
igualitària en drets. Cada dona assassinada per violència masclista afeblix la nostra 
democràcia i la nostra societat. L'auge dels partits d'ultradreta, així com les operacions 
de blanqueig dels seus discursos per part d'altres formacions polítiques, amenacen 
amb fer-nos retrocedir en drets en negar l'existència de la violència de gènere. 
 
És necessari llançar un missatge clar a la societat de rebuig i tolerància zero davant 
qualsevol atac, de qualsevol intensitat, contra les dones. Les institucions tenen el 
deure no sols de redoblar el seu compromís de combatre el maltractament masclista, 
sinó també d'extremar l'exemplaritat de les persones que formen part d'elles en la lluita 
per la igualtat i per l'erradicació de la violència contra les dones. Per això, la 
permanència, o el nomenament, de persones condemnades per exercir violència sobre 
la dona en les institucions democràtiques que han de vetlar per la protecció integral de 
totes les dones com a ciutadanes d'un país democràtic és un atemptat contra els 
principis que estes institucions representen.  
 

Per tot l'exposat amb anterioritat, el Grup Municipal Socialista proposem al Ple de 
l'Ajuntament de Quart de Poblet la següent 

 
ACORDS 

 
1. Rebutgem qualsevol forma de violència contra les dones i especialment aquella 

que atempta contra les seues vides de manera directa o indirecta. 



 

 

2. Rebutgem els nomenaments de persones que per a exercir responsabilitats 

públiques en institucions o organismes democràtics que hagen sigut 

condemnades per exercir violència sobre les dones.. 

3. Exigim la renúncia de tots els seus càrrecs a les persones que, actualment, 

ocupen responsabilitats en organismes i institucions públiques i que compten 

amb antecedents penals de violència sobre les dones.. 

4. Sol·licitem al Govern d'Espanya que revise el Pacte d'Estat contra la Violència 

de Gènere perquè introduïsca els canvis pertinents amb la finalitat de garantir 

la millora de la seua finalitat i la seguretat de les dones víctimes de violència. 

El Ple de l'Ajuntament, per majoria absoluta de vots a favor, 12 PSOE, 3 PP, 3 
COMPROMIS i 1 PODEM, havent-se abstingut 2 CIUTADANS, acorda aprovar la 
proposta. 
 
Debat 

 

Sr. Daniel Jaén (PODEM) 

 

Nos hubiera gustado que esta moción fuera una declaración institucional y que 

todos los grupos la apoyen, desde Podemos estamos a favor de todas estas 

reivindicaciones, esperamos se realice esa revisión, cuanto antes mejor, de 

cara  a los próximos comicios y sea una realidad. 

 

Sra. Presidenta 

 

Javier Soler, per favor. 

 

Sr. Javier Soler (CIUTADANS) 

 

Bona nit a tots, por supuesto que estamos de acuerdo en el punto uno y 

rechazamos cualquier forma de violencia contra las mujeres. Es más, estamos en 

contra y rechazamos, no solo esa, sino también cualquier tipo de violencia. 

Con respecto a los acuerdos dos y tres nuestra posición no es tan evidente ya 

que se pone en entredicho la reinserción del reo por la que aboga nuestra ley 

penal, porque unos reo sí y otros no. La Constitución en el artículo 25.2 nos 

dice las penas privativas de libertad y las medidas de seguridad estarán 

orientadas hacia la reeducación y reinserción. Con esta propuesta se pretende 

estigmatizar al reo, aún habiendo cumplido su condena. Dicho esto, si llegara 

el momento en que se nos planteará sacar una ley que regule la presencia de 

condenados en las instituciones públicas, pensamos que se debería plantear 

incluir en ese supuesto otro tipo de condenas muy graves, como por ejemplo el 

asesinato, los condenados por sedición, malversación, terrorismo, etc. le 

suena?  

 

Estaríamos de acuerdo con ustedes en los acuerdos dos y tres siempre y cuando 

la renuncia de cargos públicos y el rechazo a los nombramientos se hiciera 

extensible a otros delitos, como ya hemos suscrito anteriormente, no solo a 

los condenados por violencia de género. Gracias  

 

Sra. Presidenta 

 

Gracias a usted señor Soler,  

Si, Lluismi? 

 

Sr. Lluis Miquel Campos (COMPROMÍS) 

 

El nostre grup votarà a favor, perque aquesta moció a més per eixemple recorde 

que s'ha tractat a l'ajuntament de València. Recentment diu, preparant la 



 

 

documentació pel comentari que ha fet el senyor Soler, en setembre per 

eixample es va publicar en el BOE un reial Decret que venia a proposta del 

Defensor del Poble, o d'associacions de Dones, respecte al reglament que 

regula l'assistència gratuïta o dels Advocats d'ofici i també els exigisc ara 

per una qüestió de conflictes d'interesos per entendar-nos, que no poguera 

assistir a una dona un advocat que tinguera antecedents.  

Ara per la qüestió de garantia jurídica que diu el senyor Soler, efectivament 

quan li pegues al botó a traure els antecedents penals, quan estes cancel·lat, 

t'ix net. Per tant, això s'està exigint també als cuidadors, als monitors. Es 

està demanant també en col·lectius d'associacions de jubilats, ho demanen per 

a cuidadors de persones majors, per algun cas d'abús (maltractament), per 

tant, la garantia està....el tema sense fugir del debat, perque hi ha algun 

partit que presenta algun candidat. Nosaltres al respecte, que no li 

apareixeran que podrà ser candidat, però bon saber a qui va a les 

institucions. Estem d'acord que no cal estigmatitzar, i les penes segurament 

quan passen les qüestions constitucionals i els drets de les persones que quan 

han passat el seu període de pena queda el full en blanc i d'això es tracta, 

per qüestió democràtica. Demane per una qüestió simplement de prudència....una 

persona que ha d'atendre o donar instruccions. Jo ho dic moltes vegades on 

treballe que demanem moltes coses, col·locar papereres, a tota la gent, 

imposar coses i després nosaltres moltes vegades no el complim. Es a dir, es 

demana a un cuidador de menjador escolar, que porte document d'antecedents 

penals o a un funcionari, però per eixample per a ser polític, no. Doncs és 

també coherent demanar-ho. 

 

Sra. Presidenta 

 

Per part del PP? Miguel? 

 

Sr. Miguel Sanmartín (PP) 

 

Per part del PP estarem a favor de la moció, evidenment no podem representar 

publicament ni politicamente a la ciudadania.  

 

Sra. Presidenta 

 

Gracias.  

Cristina? 

 

Sra. Cristina Mora (PSOE) 

 

Yo creo que no debemos perdernos del camino y teniendo el 8 de marzo 

prácticamente a la vuelta de la esquina, yo creo que el camino es lanzar una 

vez más, yo creo que es nuestra responsabilidad lanzar un mensaje claro a la 

sociedad de rechazo, de tolerancia cero ante cualquier ataque, ante cualquier 

ataque, sobre todas las mujeres. Las instituciones además tenemos el deber a 

todas las personas que estamos en las instituciones tenemos el deber de 

extremar la ejemplaridad, y es incongruente que estemos trabajando en todas 

las instituciones, en todos los ámbitos incluso de la mano de la sociedad para 

combatir esta lacra que son 15 años de asesinatos hacia las mujeres. Y es 

incongruente que en las filas de algunos partidos políticos, que incluso en 

algunas instituciones públicas haya personas que tengan delitos de violencia 

de género, es incongruente. Yo creo que tenemos que dar ejemplo, es una 

cuestión de visibilidad y dar ejemplo y que las personas que tenemos un cargo 

institucional, tenemos que velar por la seguridad y por preservar a la 

seguridad de las mujeres. Yo creo que ese es el camino y que en esta cuestión 

no hemos de salirnos del camino, no hemos de fijarnos en las excepciones sino 

en  la ejemplaridad de la medida y de las personas que estamos al cargo y al 

frente de las instrucciones públicas. 

 

Sra. Presidenta 

 

Queréis hacer algo alguno uso de un segundo turno o no? o no es necesario? 

 

Sr. Juan Vicente Soler (CIUTADANS) 



 

 

  

Yo quería decirle a mi compañera Cristina que por supuesto como ya he dicho 

que es algo una medida ejemplar sobretodo para las mujeres, pero no solo para 

las mujeres, a todo tipo de violencia. Estamos dentro del 8 de marzo y por 

supuesto todo nuestro apoyo y más, pero dentro ello también tienes que 

entender que violencia no es solo cara a vosotras en general todo lo que 

supone violencia erradicarla y por supuesto que los señores que tengan 

cualquier tipo de anterioridad. Pero claro es lo que estamos hablando es que 

cuando un reo acaba su condena, sale limpio y si no que se ejemplarice para 

todo, no solo para una cosa lo primero a las mujeres por supuesto que sí, pero 

luego el resto también. Yo rechazo y nuestro grupo rechazamos todo tipo de 

violencia, la primera hacia las mujeres. Gracias 

 

Sra. Cristina Mora (PSOE) 

 

A ver por supuesto que hay violencia, por desgracia mucha alrededor no está 

todos los días pero ninguna es ejercida contra la otra mitad de la población, 

que somos las mujeres, y ninguna acaba con una media de 60 mujeres asesinadas 

durante años, ya son más de 15 años los que venimos sufriendo está lacra. 

Entonces si hubiera un colectivo como por ejemplo los taxistas que murieran 60 

taxistas al año, desde luego la sociedad estaría súper preocupada, y 

estaríamos hablando de esto, todos los días. Debemos de hacerlo, y está claro 

que violencia hay, pero por desgracia, esta violencia ahora repercute a las 

mujeres, y es donde tenemos que poner el foco, señor Soler.  

 

16.2. GRUP MUNICIPAL SOCIALISTA PER A L'EFECTIVA RECUPERACIÓ DEL 
DEPARTAMENT DE SALUT DE MANISES I LA SEUA INCLUSIÓ EN EL SISTEMA 
PÚBLIC SANITARI (1319653C) 
 
El Grup Municipal PSOE, presenta la següent proposta per a l'efectiva recuperació del 
Departament de Salut de Manises i la seua inclusió en el sistema públic sanitari, que 
literalment transcrita diu així: 
 

EXPOSICIÓ DE MOTIUS 
 
L'assistència sanitària a Quart de Poblet correspon al departament de salut de 
Manises, privatitzat des de l'any 2009 sota el govern del Partit Popular en la seua 
estratègia d'entregar la gestió sanitària a mans privades en detriment del sistema 
sanitari públic i els seus professionals. 
 
Segons l'auditoria de la Sindicatura de Comptes, aquest departament de salut té una 
ràtio inferior de professionals sanitaris que la resta dels hospitals comarcals del 
sistema públic, a més de que el cost per empleat és un 9,6% inferior, cosa que 
significa una atenció deficient per als i les pacients respecte a uns altres i pitjors 
condicions laborals per al personal adscrit, tal com ha vingut denunciant el comité 
d'empresa del departament durant els últims anys. 
 
Amb l'arribada del Consell presidit per Ximo Puig, s'ha iniciat un procés de recuperació 
de les concessions sanitàries amb l'objectiu d'enfortir el nostre sistema públic, millorant 
la qualitat del servici i protegint el seu personal. Al maig de 2024 finalitzarà el contracte 
de concessió del departament de salut de Manises, i davant este horitzó, el Grup 
Municipal Socialista proposem al Ple de l'Ajuntament de Quart de Poblet la següent, 
 

PROPOSTA D'ACORD 
 

1. Ratificar  la voluntat del Consell de la Generalitat Valenciana de recuperar totes les 
concessions sanitàries segons vagen finalitzant els contractes 



 

 

 
2. Traslladar al Consell de la Generalitat Valenciana la necessitat que la Conselleria de 
Sanitat Universal i Salut Publica inicie els treballs que servisquen per a realitzar amb 
garanties suficients el procés de recuperació del departament de salut de Manises al 
sistema públic sanitari davant la finalització del contracte al maig de 2024. 
 
3. Manifestar de manera unànime per part del Ple Municipal la defensa del sistema 
públic sanitari. 
 
El Ple de l'Ajuntament, per majoria absoluta de vots a favor, 12 PSOE, 3 COMPROMIS 
i 1 PODEM, havent-se abstingut 3 PP i 2 CIUTADANS, acorda aprovar la proposta. 
 
Debat conjunt 16.2 y 16.3 

 
Sr. Daniel Jaén (PODEM) 

 

El pasado miércoles 8 de febrero, el gobierno del Botànic reiteró su 

compromiso de revertir a gestión pública al departamento de salud de Manises, 

cuando expire la concesión en mayo de 2024, creo que es conocido en la 

posición de podemos que compartimos estas reivindicaciones. Nuestra labor 

desde que llegamos al Botànic ha ido en esa línea, como ya se hizo en el 

Hospital de la Ribera, y sí que me gustaría aprovechar parte de este tiempo 

para agradecer a la plataforma por la sanidad pública, de nuestro departamento 

de salud y su compromiso y lucha por la calidad de nuestra sanidad, la que 

usamos a diario. Y desde aquí mostrarles nuestro apoyo y solidaridad en las 

movilizaciones y reivindicaciones, como son la reducción de las listas de 

espera, la contratación de más especialistas, necesarios para que se 

garanticen la mejor atención, la mejora de las infraestructuras en atención 

primaria, autobuses que conecten las diferentes poblaciones del departamento 

directamente con el hospital y, por supuesto la reversión de la gestión 

pública del área de salud.  

 

También aprovechar mostrar nuestro apoyo en este Pleno para las 

reivindicaciones  laborales y salariales de la asamblea de trabajadores del 

Departamento de Salud de Manises, que solicitan a la empresa la igualación de 

las retribuciones anuales a las tablas salariales de la Conselleria de Sanidad  

y salud pública, ya que la empresa ha realizado contratos a médicos 

equiparándolos a esos salarios, y ellos simplemente solicitan lo mismo para 

toda la categorías profesionales sin perjuicio del acuerdo que alcanzaron el 

pasado febrero. Pero todo esto puede caer en saco roto, si el Gobierno del 

Botànic no gana las elecciones el próximo mes de mayo. Carlos Mazón, el 

próximo candidato del PP pues está amenazando con deshacer las reversiones, lo 

que implicaría que el contrato de la concesión se prorrogara 5 años más hasta 

el 2029. Creo que esto es lo que hay que explicar a la gente si quieren 

continuar un modelo sanitario en el que la salud es la base de un negocio, o 

si lo que quiere es un Sanidad Pública de calidad, donde el paciente y la 

salud sea el centro de atención, sea lo primordial. Gracias 

 

Sra. Presidenta 

 

Gracias a ti Daniel.  

Lluismi ? Perdoneu, Juanvi Soler de Ciudadanos 

 

Sr. Juan Vicente Soler (CIUTADANS) 

 

Buenas noches a todos, en especial a los vecinos que nos acompañan, y si que 

es cierto que las propuestas son muy parecidas, pero las bases o los 

fundamentos en los que se exponen cada una de ellas son diferentes, entonces 

yo voy a contestar si es posible a cada una de ellas. En conclusión, 

evidentemente gran parte de lo que exponga en la primera intervención vale 



 

 

para la segunda, no? pero hay unas ciertas cuestiones que sí que me gustaría 

diferenciar.  

 

Y mire señores del PSOE, sentenciar en el primer párrafo de la exposición de 

motivos que alguien tome una decisión en su día y cito literalmente, en su 

estrategia de entregar la gestión sanitaria a manos privadas en detrimento del 

sistema sanitario público y sus profesionales, demuestran que la petición que 

aquí nos traen está basada fundamentalmente en dogmas ideológicos y de 

propaganda política de momento coyuntural de elecciones en el que nos 

encontramos, y no en otras razones.  

 

En el segundo párrafo, hacen referencia a una auditoría de la Sindicatura de 

Comptes, no especifican si se trata de la auditoría operativa de la gestión 

del personal sanitario por la Conselleria de sanidad universal y salud pública 

del periodo 2016-2019, o a la más antigua pero más específica, auditoría 

operativa de la concesión de asistencia sanitaria integral del departamento de 

salud de Manises, del periodo 2009-2015. En todo caso, da lo mismo, porque los 

datos a los que se refieren son similares y ciertamente concluyen, que este 

departamento de salud tiene un ratio inferior de profesionales sanitarios, que 

el resto de los hospitales comarcales del sistema público, y que el coste de 

empleado es un 9,6 % inferior, y eso es cierto. Pero ustedes con solo esos 2 

datos no pueden concluir que hay una atención deficiente para los y las 

pacientes respecto a los otros hospitales comarcales y peores condiciones 

laborales para el personal adscrito, tal y como ha venido enunciando el Comité 

de empresa del Departamento en los últimos años. Y mucho menos cuando obvian y 

no tienen en cuenta magnitudes, claves y hechos relevantes, reflejados en la 

auditoría específica del área de Manises, tales como los siguientes, y voy 

solo a citar unos pocos.  

 

En relación con los principios de eficiencia, eficacia y economía, esta 

auditoría concluye que hay una inconsistencia determinación de la capta 

inicial, que hay un 25 % de ahorro en el gasto corriente sanitario público con 

relación a los hospitales comarcales, 42,5 millones de euros anuales. El coste 

de 721 € por habitantes, de los cuales aproximadamente 47 € son por 

inversiones, 894 € de gasto corriente en departamento con Hospital comarcal. 

Aquí tenemos un gasto que es 721 € por habitantes, cuando en los Hospitales 

Comarcales de la sanidad pública hay 894. Menor coste por empleado, 44.722 € 

del coste medio por empleado laboral en la concesión. 49.453 €, el coste del 

personal estatutario en comarcales. Menos facultativos, 2,33 facultativos por 

cada 1000 habitantes, cuando son 2,75 de media en los comarcales. Mayor 

dotación tecnológica, en el de Manises, 29 € por habitante, el equipamiento de 

la tecnología sanitaria y 15 € de media las comarcales. 67 especialidades en 

su cartera de servicios, cuando hay 48 de media en las comarcales. 67 % 

cumplimiento de objetivos, frente al 56 %, los comarcales. 85 % de los 

pacientes declaran estar satisfechos o muy satisfechos con la atención 

sanitaria recibida, frente al 81 % del total de la Comunidad Valenciana. 111 

millones de € en inversiones realizadas por el concesionario, el 99 % del 

cumplimiento total, inversión comprometida final concesión 137 millones de 

euros. Y no voy a especificar en relación con el control de la prestación por 

parte de la Administración, ni en relación con el precio del contrato que 

también son datos interesantes que nos valen para tomar unas decisiones tan 

importante como esta.  

 

En vista de estas cuestiones reflejadas en esta auditoría que evalúa la 

concesión administrativa del área de salud de Manises, no parecen tan 

evidentes sus conclusiones. Por cierto, ha sido solicitada por dos veces, y 

las dos por unanimidad en Les Corts, una auditoría en cada departamento de 

salud bajo régimen de concesión administrativa. La primera fue en noviembre de 

2015 propuesta de Podemos y la segunda propuesta del PP el 10 de mayo de 2017,  

estamos en el 2023. ¿Saben ustedes por qué no se han realizado estas 

auditorías? que sin duda nos facilitarían datos con fundamento para la toma 

correcta de decisiones y es que si todo esto fuera poco, disponemos ya de 

datos y de informes del resultado de la reversión del hospital de la Ribera 

que se produjo en 2018.  

 



 

 

Por resumir, el gasto en personal fue de 113 millones de euros en 2017, 

mientras que en 2019 subió a los 172, es decir, supuso un 52,2 % más y los 

incrementos salariales del 2018, del 0,25 y 2019 del 2,25, no explican la 

abrupta alza de esta partida, sino por haberse contratado a unos 806 

profesionales más, lo cual supone un incremento de estos recursos humanos del 

39%. En 2017, el gasto en farmacia y material sanitario se quedó 43 millones 

de euros en cambio en 2019, los fondos destinados a estos suministros tuvieron 

que subir a los 60 millones, unos 17 millones de diferencia que supusieron un 

39% más. Parece ser, que la desprivatización de la gestión del área de salud 

de la Ribera, está suponiendo un sobrecoste de al menos 76.000.000 de euros 

anuales, pero lo más importante, esta teniendo esta elevación del gasto un 

impacto positivo en la atención del paciente? Pues parece que tampoco. El 

tiempo medio de la lista de espera en enero de 2018 a solo unos meses la 

reversión era de unos 56 días en la Ribera, en enero esta demora llegaba a los 

78 días, es decir que la lista de espera ha aumentado 21 días, de hecho los 

pacientes que esperaba más de 90 días se han triplicado. Además se está 

produciendo una importante derivación a centros privados de pruebas 

diagnósticas, algo que antes de la reversión no se producía.  

 

En resumidas cuentas, respecto al sistema de gestión privada que existía hasta 

el 1 de abril de 2018, el gasto por persona en el área de la Ribera era al 

menos unos 346 €. Esta cantidad ha servido para incrementar plantillas y 

costes pero no para mejorar la atención sanitaria de los pacientes. Visto lo 

visto y sin apriorismos, sin dogmas, sin sesgos ideológicos... no les 

parecería mas correcto reclamar que se elaborará de una vez la solicitada 

auditoría de Les Corts, de 2017, para que la toma de decisiones de cuestiones 

tan importantes como esta…la hiciéramos de manera científica y fundamentada. 

Nuestros objetivos sobre la sanidad, y creo que compartimos ampliamente es su 

universalidad, su gratuidad, que sea de calidad, cumpliendo los derechos y 

valorando, recompensando adecuadamente el desempeño y los méritos de sus 

trabajadores y a ser posible que podamos asumir su coste.  

 

Y por último, pueden ustedes asegurar que con la reversión del sistema público 

se van a solucionar los problemas existentes? Es mas, tienen algún dato que 

demuestre que la gestión pública no tiene problemas parecidos o incluso 

mayores a los que las concesiones administrativas. Tienen sus peticiones 

alguna base en la que apoyarse mas allá que la ortodoxia y estrategia 

ideológica de sus partidos? En este caso, vamos a ser serios, no tenemos 

ningún inconveniente en apoyar una reversión al sistema público fundamentado 

en datos y basado en el método científico, cuenten con nosotros para mejorar 

todo lo que sea mejorable, para la defensa del sistema publico sanitario como 

que no es lo mismo que la gestión publica del sistema de salud, pero en este 

teatrillo no vamos a acompañarles. Muchas gracias.  

 

Y ahora si me permiten contestar también al planteamiento de Compromís. 

Ustedes fundamentan su propuesta en algunos datos que conviene analizar, 

aunque sea solo por encima, aseguran que el departamento de salud ha basado su 

atención sanitaria en el desmantelamiento de la sanidad primaria y la 

precariedad laboral de los profesionales sanitarios, en la falta de personal, 

en la acumulación de beneficios en el cumplimiento de pagos con la 

Generalitat. Al igual que la moción anterior, aportan el dato de los sueldos, 

9 y medio por 100 inferior a la media y el deficiente ratio de facultativos 

por habitantes y digo yo, no puede ser que estas sean las consecuencias de una 

infrafinanciación del área de Manises respecto al resto de áreas públicas. 25 

por menos dice el mismo Síndic de Comptes y mantienen los índices de calidad y 

servicio. Se imaginan lo que podía hacer el área con un 25 % más de 

financiación? Aseguran que la empresa concesionaria, y esto me parece más 

grave, durante la pandemia, maximizó sus beneficios, nada menos que a costa de 

la salud de la población. Si esto es así, si ustedes tienen datos fehacientes 

que las decisiones de la empresa concesionaria han afectado a la salud de los 

ciudadanos, lo que tienen que hacer es inmediatamente ir a poner una denuncia 

los tribunales de justicia, ustedes están acusando de cometer un grave delito 

a esta empresa. Supongo que el resultado ha afectado gravemente la salud de la 

población del área de salud de Manises, puede demostrarse al menos 

estadísticamente, cuántos muertos más que el resto de áreas de la Comunidad 



 

 

Valenciana tenemos? cuántos enfermos más de las distintas patologías? Cuántos 

ha incrementado la lista de espera en relación al resto de áreas? Todo esto es 

demostrable, tiene estas pruebas? o es solamente una apreciación subjetiva? 

hay que ser muy riguroso cuando estamos acusando de un delito a alguien, no 

les parece? al menos así lo entiendo yo y espero que ustedes también.  

 

Respecto al resto de cuestiones no voy a entrar, son opiniones y cada uno 

podemos tener las nuestras y por no extenderme más, solo constatar que su 

propuesta, aunque fundamentada teóricamente de manera distinta a la anterior, 

el objetivo que persigue es el mismo y se basa en el mismo fin ideológico de 

la izquierda, presuponer que una gestión pública es siempre por sí misma, 

mejor que cualquier gestión privada, cuando la realidad demuestra a menudo 

todo lo contrario, a sanidad pública es un bien muy importante y no merece que 

nadie la manosee y la utilice para sus fines políticos e intereses 

electorales. Muchas gracias 

 

Sra. Presidenta 

 

Gracias, 

Lluismi. 

 

Sr. Lluis Miquel Campos (COMPROMÍS) 

 

A vore, jo, es que em sap mal, em toca parlar després del grup de Ciudadanos i 

és que sempre l'hi estic contesten a ell, no? I tenim una bona relació però es 

que és així. A vore diu es que és una cosa ideològica, es que estem en un 

ajuntament que es gestiona i política. Ideològic i tant, estem ací en una 

tertúlia i podem parlar de moltes coses, i clar es fa el cap números i tot 

això i a mi em agrada el científic, recorde l'altre dia sopant en Bartolomé 

per Nadal que parlàvem de la paella científica, fins i tot. Pesar-ho tot, però 

anem al científic. M'operen a mi i m'acaben de canviar la medicació del cor, 

hi ha una pastilleta de 10 i em diu el mèdic de capçalera que el ha de dir 

l'especialista, era el mes de setembre i em dona torn per a maig del 23. Anem 

a lo pràctic, ma mare, 81 anys té un muscle malament i l'han de infiltrar, i 

la venen a dir que com ja té tants d'anys que nolotil, li donen unes caixes de 

nolotil, i no cal infiltrarse. Aixó és la realitat, cada u que es pregunte 

quan ha anat a demanar cita, a demanar per a una revisió o lo que siga. 

 

Recorde, la pobra Lucia, quan la pandèmia que li tocava per sanitat, venia per 

a explicar-nos i li deia ací en el Ple, te estas comiendo un marrón que no te 

toca Lucia, estas defendiendo al Hospital y lo que tienes que hacer es poner 

mas telefonos para que la gente llame por telefono, y hacer mas pruebas de 

COVID, y Lucia per honradesa i honestedat defensava a l'Hospital perquè es 

reunia en el director en el gerent.  

 

La realitat és, a vore, un any abans que acabe la concessió en el mes de maig 

hi ha de denunciar el contracte, denunciar vol dir avisar que s'acaba el 

contracte, i és el que estem fent ací hui, acaba el contracte, entre altres 

coses perque és una fórmula de gestió que tu busques un soci tecnològic i 

aquell guanya una comissió respecte al volum de facturació que fa i més coses 

ideològiques efectivament. Per eixample, qui entra a treballar en un hospital 

d'estos concertats? El que coneix, no hi ha un procés de capacitat, igualtat i 

mèrit. Nosaltres, el meu grup defensa la igualtat, capacitat i mèrit, que 

passa? qui són els proveïdors? Qui pinta? Qui porta els llençols? Qui porta el 

menjador? No hi ha un procés d'adjudicació pública com en un ajuntament. Qui 

es queda els concursos? Els amics de qui estan ahí, per tant, no hi ha 

igualtat per accedir, per tant, estem parlant d'una qüestió ideològica clar 

que sí. Perquè a més les concessions administratives han portat en molts 

casos, casos que es diuen de corrupció, clar les auditories les va fer 

Podemos, el senyor Def..... una psiquiatra de Dénia, magnífic diputat de 

Podemos, que demanava?, liquidacions, no hi ha manera de fer liquidacions, si 

ens està passant als ajuntaments amb el contracte a l'aigua, no hi ha manera 

de fer una liquidació. Perquè acaben, i el contracte a l'aigua és similar, en 

una diferència que hi ha i no hi ha manera de fer una liquidació, perque no se 

sap qui suministra les coses, no se sap. Per tant, els jornals dels sanitaris, 



 

 

per bais del nivell de mercat, les pràctiques, qui fa pràctiques en eixos 

hospitals? els de les universitats privades, mes clar que l'aigua. No fan 

pràctiques els de les universitats públiques, qui havia de garantir en època 

COVID, que feren pràctiques els alumnes de CEU San Pablo i totes eixes 

carreres, en la sanitat publica. Per tant estem parlant d'una cosa ideologica, 

una cosa es que en Sanitat no es pot fer una placa, si t'han de fer 3 plaques, 

3 plaques, en canvi els que tenen problemes de pell, quan hi ha algú mes 

complicat a la Fe o al Gregorio Marañon, als hospitals de referència, estem 

parlant d'un model.  

 

L'última i acabe, per què l'administració pública no pot tindre als 

professionals que són els metges que aproven oposicions, que aproven 

oposicions els millors. A mi m'han dit casos que gent que no ha sigut el 

millor de la seua promoció i que acaba de cap d'un servei d'un hospital 

d'estos privats. Val? Per què si tenim als millors professionals no es pot fer 

una gestió pública en gerències com les escoles i demostrar que som capaços de 

gestionar el públic. Per tant, al final en demanar la reversió comporta que hi 

haurà una millor assistència sanitària, en sanitat gastar tots els diners que 

facen falta i més, per tant jo crec que estem en eixa línia, s'ha aprovat, la 

moció nostra arranca d'un model de fa 15 anys, que es va aprovar i a més 

l'empresa que gestionava en aquell moment la CAM i BANCAIXA, l'origen de 

Ribera Salut, i els polítics, era gestió indirecta, perquè els gestors dels 

bancs els nomenava l'administració pública. Hui en dia els bancs ja no 

existeixen, i, per tant, estan el grupo CENTENE, DKV seguros i tot això, van 

al negoci i, per tant, s'ha de recuperar entre altres coses per tot això, i 

prou. 

 

Sra. Presidenta 

 

Gracies Lluismi, 

Amparo 

 

Sra. Amparo Mora (PP) 

 

Bona vesprada, jo vaig a intentar ser un poquet més breu perque els companys 

que han estat parlant abans, han estat parlant ja. I efectivament jo crec que 

el seu és debatir les 2 mocions. No vaig a entrar ara en l'exposició de motius 

de cada partit polític, que efectivament jo crec que s'ha repetit en moltes 

ocasions és ideològic. Cada partit té una ideologia i el plasma jo vaig a 

ficar-me en l'exposició de motius ni d'un partit polític ni de l'altre. El que 

si que considere és un debat i que si cada un de nosaltres es centrem en 

l'ideari dels grups polítics que ens diuen, crec que no podríem aplegar mai a 

un acord, perque estaríem en polos totalment opostos.  

 

Tots el veïns i veïnes que estem ací hui sabem que l'Hospital de Manises, es 

un Hospital publico-privado, la gestión es privada pero es un Hospital 

público. Que yo sepa cualquier vecino o vecina de este municipio cuando ha 

tenido que ir al Hospital de Manises no se le ha cobrado, ni ha tenido que 

presentar ninguna tarjeta de ninguna compañía de asistencia ni nada. Dicho 

esto, como decía efectivamente Podemos, sí que hace referencia siempre en que 

él no está de acuerdo en lo que es la gestión pública privada, de hecho ahora 

mismo hace nada hemos aprobado una de las concesiones que tiene este 

ayuntamiento, el Ayuntamiento de QUART DE POBLET. Sí que se utiliza la gestión 

público-privada en muchos servicios, como hace nada, hemos aprobado lo de la 

escuela infantil, tenemos la piscina de verano, de la cual nosotros estamos de 

acuerdo y siempre respaldamos y apoyamos.  

 

Lo que sí que quiero dejar claro y queremos dejar claro el grupo del Partido 

Popular es lo que solemos hacer nosotros siempre que tenemos una intervención 

que directamente sí que puede perjudicar o beneficiar a nuestros vecinos. Es 

el que estamos de acuerdo igual en una gestión pública como una gestión 

pública privada, vale? por qué estamos de acuerdo de una manera u otra? porque 

lo primero que se tiene que hacer efectivamente se ha nombrado aquí yo no lo 

voy a nombrar porque ya lo han nombrado mis compañeros, se han pedido 

auditorías y creemos que es que cualquier iniciativa que en este momento se 



 

 

pueda tomar, y en este caso, siempre será el Consell quien decida y tendrá la 

última palabra como no puede ser de otra manera si se termina ahora, pues a lo 

mejor quizás sí que le da tiempo a este Consell a tomar una buena decisión. Si 

no, pues ya veremos a partir de las elecciones próximas que es lo que ocurre, 

pero sin ningún dato técnico que avale la citada decisión yo creo que es un 

grave error, ya que estaríamos priorizando el bienestar de nuestros vecinos 

sino que estamos priorizando yo creo que en cierta manera nuestros propios 

egos políticos. Yo creo que eso es una gran equivocación que podemos tener, 

por lo tanto, nosotros, este grupo municipal no tenemos datos y sí que tenemos 

otros datos los cuales ya han hecho referencia.  

 

Luego la segunda intervención pues a lo mejor según lo que también el Partido 

Socialista diga, yo he estado escuchando a los diferentes portavoces de los 

diferentes grupos de este ayuntamiento, pero nosotros no tenemos en estos 

momentos unos datos porque nadie nos ha hecho llegar esos datos en que era 

mejor si una gestión pública-privada o una cesión pública. Por lo tanto vamos 

a esperar también a lo que dice el grupo socialista, dentro de las mociones 

pues cada uno ha hecho una exposición que por supuesto, no podemos estar de 

acuerdo en alguna de las exposiciones que según el médico si cobra un poco más 

va a atender mejor a sus pacientes, yo creo que eso en el partido socialista, 

la exposición que ha hecho yo no sabía ni por dónde cogerlo porque me parece 

que ha sido un poco desafortunado no? Yo creo que un profesional y mas un 

médico debe de atender siempre por igual a sus pacientes cobre lo que cobre, 

por lo tanto, si no es así pues creo que lo que deben de hacer es cambiar de 

profesión, vale? Y luego del partido de Compromís pues también han hecho 

alguna exposición con algunos datos que tampoco son ciertamente porque si 

tenemos que ver en estos momentos como se van a manifestar en Alzira o se van 

a manifestar en Torrevieja los mismos profesionales, pues también tendremos 

que debatir sobre eso. De momento nada más, gracias.  

 

Sra. Presidenta 

 

Gracias Amparo.  

 

Sra. Consuelo Campos (PSOE) 

 

Bona nit, vaja per davant que coincidim plenament en l'argumentari dels 

companys de Podemos i de Compromís, per això, tingueren la inquietud de 

presentar aquesta moció a la qual se suma després el grup Compromís. La 

veritat és que havia fet una exposició en positiu, pero señor Soler siento 

decirle que todo ese desengranaje por párrafos que usted ha hecho lejos de 

asombrarme me ha dado escalofríos, pero verdaderos escalofríos. Desde cuando 

se tiene que mirar la sanidad en términos económicos, desde cuándo vamos a 

mirar la sanidad en términos de beneficios, tiene que ser rentable, tiene que 

ser como ha dicho usted económicamente rentables, dogmas sin sesgos 

ideológicos. Yo le he padecido señor Soler, yo sé cómo se ha entrado a la 

gente en el departamento de Manises. Yo soy trabajadora del departamento, sé 

lo que ha dicho mi compañero de Compromís que las concesiones a dedo, es de 

verdad. Eso es la sanidad que usted quiere? quiere datos, métodos científicos 

y un poco también como el PP, perdona Amparo pero que estamos en polos 

opuestos? solo faltaba que los vecinos del departamento hubieran tenido que 

pagar porque les atendieran, por mucho que la concesión fuera privada, solo 

faltaba.  

 

Señora Mora, usted también pide datos que avalen esta postura que no acaban de 

decidirse hacer, pero es que verdad es que les dades estan ben clares, és que 

les professionals de tots els departaments de Manises, sanitaris i no 

sanitaris rebran quasi un 10 % menys de salari que la resta de professionals, 

i clar que és important, pero por qué no se merecen cobrar lo mismo y con las 

mismas condiciones, por qué esos profesionales sí y otros no? todos se merecen 

cobrar lo mismo por supuesto que en el resto de las áreas de la sanidad 

pública. Y por supuesto que influye que tengamos la peor ratio de 

profesionales por habitante de toda la Comunidad Valenciana. Qué pasa? qué Por 

una cuestión de buenismo hay que trabajar y hacer lo mismo sí o si? no, no, 

aquí pedimos calidad, calidad en la asistencia sanitaria y calidad en todas 



 

 

las cuestiones laborales y profesionales. Que es que no fan falta tantes 

dades, la realitat la trobem al carrer, cap habitant del departament actual de 

Manises, del nostre departament, cap veí ni veïna de QUART DE POBLET, ha eixit 

guanyant en este model. No ha eixit guanyant ningú en aquest model de gestió, 

i es que es evidentíssim, en l'atenció primària, en l'hospitalaria, en les 

unitats complementàries, però no nomenar i posar en el foc en les unitats 

complementàries de salut mental. Es que és una realitat, totes aquestes dades 

que demaneu estén al carrer i no una vegada, el que demanem com diu el meu 

company Lluismi, la reversió a la Generalitat que finalitza en el 2024 i jo 

crec que a nosaltres, els que estem ací, com a mínim és el que podem fer. Que 

es comence, que es comence a fer tot el que siga possible per a convertir una 

altra vegada el departament en un sistema públic sanitari, no es mes, el 

contrari significaria fallarle a la gent, als professionals que no una vegada, 

si no en moltes ocasions la ciutadania com la mateixa plantilla del personal 

ens estan fent arribar.  

 

Sra. Presidenta 

 

Gracias Consue, si voleu un Segon torn,  

Daniel. 

 

Sr. Daniel Jaén (PODEM) 

 

Si bueno, pero por la aportación de datos, por ejemplo en el año 2020, desde 

los tres años de la pandemia, pues 9,7 millones de beneficio para la empresa 

que gestiona el hospital de Manises. Vamos a ver de dónde creen que sacan ese 

beneficio? digo yo, no hace falta pensar mucho. Pienso que la gestión privada 

pues se centra en el paciente, bueno pues será un dogma ideológico, pero 

bueno, nosotros consideramos que lo público se puede gestionar bien también, 

muy bien no decimos que la gestión pública sea perfecta también tiene sus 

errores, y hay que corregirlo, pero consideramos que ahí donde se pone el 

centro es el paciente y no los beneficios empresariales, porque al final estos 

beneficios repercuten en ratios menores, el material que se utiliza igual no 

es el mismo, reducción de las condiciones laborales de los trabajadores. 

Nosotros lo tenemos claro, estamos con los trabajadores y si piden unas 

reivindicaciones salariales superiores, eso no implica que haga su trabajo 

mejor o peor, nadie ha dicho que hagan su trabajo peor porque pidan mas 

dinero, hacen una gran atención con los medios que tienen. Pero creemos que 

para que el dinero esté en el bolsillo de un Consejo de Administración de una 

empresa, preferimos que este en el bolsillo de los trabajadores, simplemente. 

Así, que por tanto vemos mas positivo que se reduzcan esos beneficios y que lo 

tengan los trabajadores, y cobren un poco más. Y poco más, no se si es dogma 

ideológico, o no, nosotros creemos en lo público, defendemos la sanidad 

pública, apoyamos totalmente la reversión de Manises.  

 

Sra. Presidenta 

 

Gracias Daniel,  

Juanvi, un poquito más breve que el anterior, vale? poquito.  

 

Sr. Juan Vicente Soler (CIUTADANS) 

 

Las cuestiones ideológicas, supeditarlas por encima de las personales de las 

personas, pues a sabiendas de que vamos a perjudicarles pues no me parece que 

sea lo más inteligente. Está demostrado la reversión del sistema de Alzira, 

que lo que iba a ser el Eden, no ha sido tal, vale. Y estaba yo hablando, yo 

lo que he aportado son datos del Sindic de Comptes y datos de auditorías 

oficiales, no estoy inventándome y en ningún caso he dicho que la sanidad 

tenga que tener un beneficio. Yo he dicho que tiene que ser viable, que tiene 

que ser sostenible, que tiene que ser asumible, si la gestión es buena, 

posiblemente tengamos mejores beneficios a menos costes, que es lo que hace 

una gestión. La diferencia de una gestión buena a la gestión mala es que la 

gestión buena funciona mejor que la mala, estoy es de Petete. En fin, yo en 

ningún caso me opongo a una gestión pública siempre y cuando esa gestión 

pública se demuestre que sea mejor que la gestión privada. ¿por qué no está la 



 

 

auditoría hecha? esa auditoría que les Corts ha pedido por dos veces por 

unanimidad que se haga, no está hecha. En el 2017 la última vez que se pidió 

en Les Corts por unanimidad propuesta del PP y a día de hoy no está mi 

empezada sobre las áreas de salud, sobre esos datos sobre esas bases que sí 

que son objetivas, que sí que las ha cogido unos profesionales y cada uno 

evidentemente defendemos unas posturas, en mi caso no tengo ninguna postura 

concreta, yo quiero lo mejor. Si lo quiere gestionar públicamente, que se 

gestione públicamente, si lo quiere gestionar privadamente que se gestione 

privadamente. Pero gestionar de una manera u otra porque yo creo que esto 

mejor aún a costa de perjudicar al resto de ciudadanos, pues tampoco me parece 

tan inteligente. A lo mejor podemos poner el acento ideológico con otras 

cuestiones menos importantes y menos trascendentales que está, yo no he dicho 

que se tenga que tener beneficios en la sanidad pública,  evidentemente una 

empresa privada debe tener beneficios porque si no entra la disolución 

resolución y no será viable, todas las empresas privadas tienen que tener 

beneficios pero esos beneficios tiene que sacarlos de su gestión y según las 

auditorías de Sindic de Comptes de las que disponemos, que evidentemente son 

antiguas pero son las que disponemos, parece ser que ninguno de los Ratios que 

se manejan en cuanto a calidad, satisfacción y servicio, se diferencian a peor 

al resto de áreas gestionadas por la sanidad pública o las que se llaman 

únicamente públicas. Entonces en base aquí yo tengo que decidir que esa 

fórmula es la mejor, yo no tengo ese apriorismo, no tengo esa necesidad 

ideológica de contentar a una clientela. Yo quiero lo mejor para mí y para mis 

ciudadanos y eso va a ser la consecuencia de un análisis científico, del 

método científico, datos, valoración, propuestas, escenarios, decisiones. Y 

los ciudadanos nos votan para que gestionemos lo mejor posible y gestionar lo 

mejor posible también es que nos cueste menos a todos, cuanto menos nos cueste 

a más saldremos y esas cuestiones no se han planteado en ningún caso, ni en 

los motivos de ustedes, ni en los de Compromís, solamente dos datos sacados de 

contexto respecto al índice y a los salarios, no creo que eso sean razones 

suficientes para fundamentar este cuestión y en mi opinión. Muchas gracias. 

 

Sra. Presidenta 

 

Lluismi 

 

Sr. Lluis Miquel Campos (COMPROMÍS) 

 

Intente no fer-ho molt llarg, mire senyor Soler, dates que diu vosté, esta 

concessió el que ha passat en açò de la sanitat publico-privada, i comence per 

davant que jo estic en contra de la col·laboració publico-privada, anem a fer 

un exemple en una miqueta de broma per les hores, un pintor que vinga a ma 

casa que ell és privado i jo públic, però si no em pinta bé ma casa no el 

torne a buscar o acabe jo pintant ma casa perque no em fa bé la faena o em 

cobra malament. Vostè diu dates, aquest hospital comença en l'any 2009, i 

l'any 2012 ja hi ha un primer rescat públic de 67 milions d'euros perque la 

concessió perdia diners. 

 

Tenim la de Valmo, que és que es queden 3 tios la Formula 1 i si guanya 

diners, guanyaven ells però quan feren un forat de 31 milions el comprà la 

Generalitat per 1 €, però en 34 milions de deutes. Els primers 3 anys del 

2009-2012, 67 milions de deutes que va assumir la Generalitat. En 2012 fan el 

passe de Ribera Salut a Sanitas, actual concessionària, un senyor conseller, 

el senyor Rosado que és del PP, es va atrevir a fer l'auditoria que diu vosté, 

el tiraren al carrer. Se'l carregaren per fer l'auditoria, el tiraren i 

posaren a un senyor pel senyor Rosado, per haver intentat averiguar els 

números d'alli. Clar, al final jo crec que el tema del sistema que no ha 

funcionat les auditories no s'han pogut fer perque és materialment impossible 

que presenten les factures, es gasten diners en mitjans de comunicació, han de 

fer una part de publicitat dels mitjans de comunicació, contra que es gasten 

els diners, no apareixen les factures, clar en el Govern que hi ha. 

 

En Torrevieja, un Hospital que va caure, van contractar 2 persones una xica 

que va patir un problema d'abús sexual i al novio, no anaren a treballar cap 

dia, li donaren també faena en l'Hospital de Torrejón, del mateix propietari, 



 

 

no anaren a treballar cap dia. Ara, els contractaren perque a base d'un 

contracte que no anaren a treballar cap dia, provocaren la caiguda de la 

vicepresidenta del Govern. Això és la sanitat aquesta que hi ha hagut això, és 

una qüestió de lògica, quan més prompte s'acabe tot això millor. I jo crec que 

és important i acabe, que un poble com Quart que forma part de l'area de Salut 

i està legitimat a fer aquesta moció per a portar-ho, quan això es tracte, a 

on es haja de tractar en certa manera un poble com el nostre que forma part 

done testimoni que volem el canvi del model de la gestió. 

 

Sra. Amparo Mora (PP) 

 

A vore, la ràtio pràcticament és la mateixa que hi ha en altres hospitals 

públics, la que tenen igual que en Alzira, igual que en Torrevieja, en aquests 

moments no és una situació que estem contents, ni la llista d'espera esta 

minorant ni els treballadors. Hui en dia, senyora alcaldessa he agafat açò de 

la Generalitat valenciana conselleria de sanitat universal i salut pública, 

diciembre del 22, departamento de salud de la Ribera demora media en dias 64 

 

Sra. Presidenta 

 

De la ratio, estábamos hablando de la ratio, no de la listas de espera. Es que 

no es el mateix. No et vull interrompre, tú continua. 

 

Sra. Amparo Mora (PP) 

 

Si claro, yo ya se que me interrumpe, pero no pasa nada, ya estoy 

acostumbrada, llevo muchos años y usted me ha interrumpido siempre que ha 

querido, por eso es la señora presidenta de esta Corporación.  

Vamos a ver,  

Pues a ver la ratio según tengo entendido yo es la misma que hay en otros en 

otros hospitales, vale? que es una cosa ideológica, claro. En ningún momento 

nosotros hemos dicho que estamos en contra de un hospital público, no estamos 

en contra ni mucho menos y lo que no puede ser es que se hagan las cosas por 

autoridad propia de la ideología que haya en estos momentos. Yo creo que lo 

primero que tenemos que pensar es, además se ha estado hablando de los 

beneficios de las empresas de los convenios. Vamos a ver, hay un tope de 

beneficio a las empresas y todo aquello que supera vale tienen que revertir en 

I+D, por si no se sabe, no se igual es que también me lo estoy inventando yo. 

Los trabajadores, efectivamente un trabajador lo que hace cualquier 

profesional tiene un convenio cuando entra a trabajar en una empresa, que 

tiene unos sueldos, que ahora quieren equipararse. No estamos diciendo que no 

que se equiparen, si es que no estamos diciendo ningún momento que no estemos 

de acuerdo en que vuelva el que sea un hospital público, lo que pasa es que la 

referencias que hay en estos momentos de lo que se ha revertido como es el 

hospital de Torrevieja y como es el hospital de Alzira no está dando los 

resultados que esperaba que tuviese que en este momento el gobierno social 

comunista que existe en estos momentos en la Generalitat, entonces en estos 

momentos es lo que hay, el botánico o como lo queráis llamar. Yo creo que lo 

que debemos hacer es lo principal, mejorar a los trabajadores y a los 

profesionales, ante todo la atención a los pacientes, que hay que escuchar a 

la ciudadanía, hay que saber qué es lo que quieren también los trabajadores y 

entonces el Consell, si es este Consell decidirá lo que tienen que hacer. 

Nosotros como he dicho vamos a estar en contra, ni que sea un hospital público 

privado, ni que sea un hospital público, que sea lo mejor para los ciudadanos. 

 

Sra. Consuelo Campos (PSOE) 

 

Si, por acabar, pero también por alusiones señor Soler. Beneficios no es mejor 

gestión, quien le ha dicho a usted qué beneficios es mejor gestión, y eso de 

que no sabe usted qué es lo mejor, nosotros en esta bancada y sí que sabemos 

lo que es lo mejor que mejor es el de que la sanidad vuelva a ser pública. Es 

que no puedo dejar de nombrarlo, tengo que hacerlo "cuanto menos nos cueste a 

más saldremos" y se ha quedado usted tan ancho. Pues mire jo crec i vos os 

dic, de veres si esteu tot el rato dient que és una qüestió ideològica, si és 

una qüestió ideològica, però que no soles el diguem nosaltres, no soles el diu 



 

 

l'esquerra, aquesta setmana recientemente a la doctora Ana Lluch, la sanidad 

pública solo volverá con las urnas y para eso estamos, como que nosotros 

haremos lo que diga el Consell, para eso estamos. Señora Mora és hora 

d'actuar, hem de fer el que tots nosaltres com a representants polítics tenim 

l'obligació de fer, que és recolzar el model de sanitat pública que creen que 

és el més just, per aels nostres veïns i veïnes, i aquest grup la veritat és 

que esperava que en menys.... ha tengut un suport de tots els grups polítics 

sense excepció, crec que s'ha fet també en altres pobles, i en altres 

municipis del departament, i significaria que entre tots estàvem fent escoltar 

les veus de la ciutadania i també dels treballadors. Lamentablement, espere 

que encara tingueu un poc de temps per a pensar-se i recolzar aquesta moció, 

que són sense cap dubte de justícia social per al nostre departament. 

 
16.3. GRUP MUNICIPAL COMPROMIS SOBRE FINALITZACIÓ DEL CONTRACTE 
DE CONCESSIÓ ADMINISTRATIVA DEL DEPARTAMENT DE SALUT DE MANISES 
(1332405N) 
 
El Grup Municipal COMPROMIS, presenta la següent proposta sobre la finalització del 
contracte de concessió administrativa del departament de salut de Manises, que 
literalment transcrita diu així: 
 

EXPOSICIÓ DE MOTIUS 
 

El departament de salut de Manises es troba gestionat des de l’any 2009 per l’empresa 
privada L’horta Manises SA, que pertany al Grup Bupa-Sanitas, fruit d’un contracte 
subscrit amb la Generalitat Valenciana, governada en aquell moment pel Partit 
Popular, per a dipositar l’atenció de la sanitat pública en dit departament en mans de 
l’empresa.  
  
L’atenció sanitària per part de l’empresa concessionària en el departament de salut de 
Manises s’ha basat, en els darrers anys, en el desmantellament de l’atenció primària 
en els municipis on ha de donar atenció, en la precarietat laboral dels professionals 
sanitaris i la manca de personal, i en l’acumulació de beneficis i incompliments de 
pagament amb la Generalitat.  
 
Pel que fa al personal, i d’acord amb l’auditoria de la Sindicatura de Comptes, en 
aquest departament privatitzat l’empresa paga uns salaris als professionals sanitaris 
que, de mitjana, són un 9,5% inferiors als que perceben els professionals sanitaris que 
treballen en el conjunt de la sanitat pública valenciana, i també aquest departament 
compta amb la pitjor ràtio de facultatius per habitant de tots els departaments de salut 
valencians, tenint només 2,33 facultatius per cada 1.000 habitants, quan la mitjana en 
la sanitat valenciana és de 2,75.  
 
A més, durant la pandèmia de la COVID-19, l’empresa concessionària va mostrar de 
nou el seu afany per maximitzar els beneficis a costa de la salut de la població i del 
treball dels professionals, havent finalitzat en massa els 576 contractes de reforços 
COVID del departament, dels quals, en juny de 2021, amb la pandèmia encara 
afectant greument a la població, només quedaven 24 contractats. Aquesta situació 
contrasta amb la dels departaments de salut de gestió pública, on els contractes de 
reforç COVID van ser renovats i on la immensa majoria d’eixes places s’han convertit 
en estructurals per garantir que l’augment de personal perdure en el sistema sanitari.  
  
Aquesta política empresarial que prima el benefici econòmic a l’atenció a la salut ha 
dut a l’empresa L’horta Manises SA (grup Bupa Sanitas), que gestiona el departament 



 

 

de salut, a tindre uns beneficis, només en l’any 2020 (el primer any de pandèmia), de 
18,3 milions d’euros, un 88,6% més que l’exercici anterior. A pesar dels ingents 
beneficis de l’empresa, aquesta manté un deute amb la Generalitat, des de 2009, 
relatiu a les seues liquidacions pendents, de 373 milions d’euros (373.083.428 €).  
 
En maig de 2024 finalitzarà el contracte de concessió del Departament de salut de 
Manises, quan aquest departament de salut ha de tornar a una gestió pública que 
pense en l’atenció a la salut de les persones, en una atenció primària digna en els 
municipis i en unes condicions de treball dignes per als sanitaris,  i no en el benefici 
econòmic d’un grup empresarial.  
 
I per aquest motiu, cal començar a treballar des d’ara per a fer efectiu el procés de 
reversió del departament de salut perquè torne a ser públic amb garanties i acabar 
amb la precària atenció sanitària gestionada per l’empresa concessionària.  
  
Per tot això, presentem la següent proposta de resolució:  
  

PROPOSTA D'ACORD 
  
PRIMER. El ple de l'Ajuntament de Quart de Poblet mostra el seu desacord total amb 
el model de privatització dels departaments de salut de la sanitat pública, que ha 
suposat que durant més de quinze anys que els veïns i veïnes de Quart reben una 
pitjor atenció sanitària que la resta de municipis.  
 
SEGON. El ple de l'Ajuntament de Quart de Poblet insta el Consell de la Generalitat 
Valenciana a que comunique amb efecte immediat a l’empresa concessionària del 
departament de salut de Manises l’inici dels procediments de reversió per tal que 
aquesta siga efectiva en temps i forma, davant la finalització del contracte de gestió en 
maig de 2024. 
 
TERCER. El ple de l'Ajuntament de Quart de Poblet insta el Consell de la Generalitat 
Valenciana a realitzar les actuacions necessàries per a preparar la recuperació de la 
gestió pública directa en condicions de seguretat jurídica i garantit la millor qualitat i 
condicions tant del personal com de l’atenció sanitària.  
  
QUART. El ple de l'Ajuntament de Quart de Poblet acorda traslladar aquests acords al 
President de la Generalitat Valenciana, al Conseller de Sanitat Universal i Salut 
Pública i als grups parlamentaris de Les Corts Valencianes.  
 
El Ple de l'Ajuntament, per majoria absoluta de vots a favor, 12 PSOE, 3 COMPROMIS 
i 1 PODEM, havent-se abstingut 3 PP i 2 CIUTADANS, acorda aprovar la proposta. 
 
17. PRECS I PREGUNTES 
 
No va haver-hi. 
 
18. COMUNICACIONS 
 
Queda assabentat el Ple de l'Ajuntament de: 
 
- Recomanacions de l'Agència de Prevenció i Lluita contra el Frau i la Corrupció de la 
Comunitat Valenciana (AVAF), en compliment de les funcions atribuïdes en l'article 4.f) 



 

 

de la Llei 11/2016, de 28 de novembre, de la Generalitat, de l'Agència de Prevenció i 
Lluita contra el Frau i la Corrupció de la Comunitat Valenciana consistents a 
assessorar i formular propostes i recomanacions en matèria d'integritat, ètica pública i 
prevenció de la corrupció en les entitats incloses en el seu àmbit d'actuació. 
- Sentència núm. 238/2022, de data 22 de novembre de 2022, del Jutjat contenciós 
administratiu núm. 8 de València, Procediment Abreujat 340/2022, que estima el 
recurs contenciós administratiu interposat per Dª MARIA CONCEPCIÓN ESCAMILLA 
MARTÍNEZ, contra Resolució núm. 1262 de l'Alcaldia de l'Ajuntament de Quart de 
Poblet, de 24 de maig, per la qual es desestima el recurs d'alçada interposat per 
l'actora contra la resolució del tribunal qualificador del procés selectiu per a la provisió, 
pel sistema de promoció interna, de 31 places d'administratius/ves, de 13 d'abril de 
2022 anul·lant les resolucions recorregudes, declarant a l'actora "APTA" conforme als 
mínims establits en la Base Setena de la convocatòria, establida en 25 punts en 
cadascuna de les parts i reconeixent el seu dret a ser reintegrada en el procés selectiu 
en el qual va ser exclosa, retrotraient el procediment al moment de l'emissió de la 
relació final d'aprovats, devent el Tribunal de Selecció emetre una nova que incloga a 
Dª María Concepción Escamilla Martínez amb la nota final d'apta: 56,10 punts i , en 
conseqüència, a ser proposada i obtindre nomenament en igualtat que la resta dels 
seus companys, amb tots els efectes legals favorables inherents a aquest 
pronunciament, inclosos els econòmics-administratius a comptar des de la data en què 
es van produir els nomenaments de la resta d'aspirants que van superar el procés 
selectiu, amb quant a més en dret procedisca. 
- Decret 36/2022, de data 29 de novembre de 2022, del Jutjat del Contenciós-
Administratiu núm. 1 de València, Procediment Ordinari 365/2022, que acorda tindre 
per desistit al recurrent EULEN SERVICIOS SOCIOSANITARIOS S.A., declarant la 
terminació d'aquest procediment. 
- Sentència núm. 394/2022, de data 23 de desembre de 2022, del Jutjat Contenciós- 
Administratiu núm. 6 de València, Procediment Abreujat 397/2022, que estima 
íntegrament el recurs contenciós administratiu interposat per Sr. José Vicente García 
Juncos i Dª Ramona Juncos Cabañero, contra l'Ajuntament de Quart de Poblet, en 
impugnació dels Decrets de l'Alcaldia de Quart de Poblet, número 3808 i 3809 de data 
26 d'agost de 2022 que van desestimar els recursos de reposició interposats contra el 
Decret d'Alcaldia núm. 4877 de 15 d'octubre de dos mil vint-i-un que va aprovar les 
liquidacions amb número de rebut 890434 i 890435 de l'Impost sobre l'Increment de 
Valor dels Terrenys de Naturalesa Urbana, que es declaren no ajustats a dret i 
s'anul·len, amb els efectes inherents a esta declaració de nul·litat. 
- Provisió del Tribunal Suprem, Sala contenciosa administrativa, Secció Primera, de 
data 25 de gener de 2023, recurs de cassació RCA/4176/2022, promogut per la 
mercantil RASISA S.L., contra la sentència dictada el 9 de març de 2022 per la Secció 
Tercera de la Sala contenciosa administrativa del Tribunal Superior de Justícia de la 
Comunitat Valenciana, que va inadmetre parcialment i, en l'admés, va estimar 
parcialment el recurs d'apel·lació núm. 107/2021. 
- Sentència núm. 57, de data 31 de gener de 2023, del Tribunal Superior de Justícia de 
la Comunitat Valenciana, Sala contenciosa administrativa, Secció Primera, que estima 
el recurs contenciós administratiu número 47/2020 i acumulat número 48/2020, deduït 
el primer per l'Ajuntament de Quart de Poblet i el segon per l'Ajuntament d'Alfafar, 
enfront de l'acord de l'Assemblea de l'Entitat Metropolitana de Servicis Hidràulics de 12 
de febrer de 2020 pel qual s'aprova definitivament la modificació de l'article 4 de 
l'Ordenança reguladora de la prestació patrimonial de caràcter públic no tributària del 
servici de proveïment d'aigua en alta, pel qual s'establix la tarifa per a l'exercici de 
2020. 
 



 

 

I no havent-hi més assumptes que tractar, sent les vint-i-una hores i trenta minuts del 
dia vint-i-un de febrer de dos mil vint-i-tres, la Sra. Alcaldessa va alçar la sessió, que 
jo, el Secretari, certifique.                                           
 
 


